

Tenure Track Faculty Position – Architecture Design, Fabrication and Design/Build

The [McEwen School of Architecture](#) in the [Faculty of Science, Engineering and Architecture](#) at Laurentian University invites applications from suitably qualified candidates for a tenure-track faculty position at the rank of Assistant Professor. The preferred start date is **July 1, 2025***.

The candidates must have demonstrable expertise in **architectural design**, research and in teaching. The candidates must share how **sustainability** impacts their design, research and teaching. In addition, the candidates will have expertise in **one** of the following areas, emphasizing making and craft:

1. Wood architecture, construction, structural design, and design/build

2. Digital fabrication, digital design processes, and design/build

All candidates must have a professional degree in architecture. Academic postgraduate specialized degrees, including a doctorate, are preferred. Practising architects should demonstrate that they are registered interns or licensed members of a professional association, along with a proven design record. Candidates should demonstrate research ability (scholarly publication record) or research intent, and/or design ability (built work, competition & design awards) in addition to teaching competency. Preference will be given to candidates who are fluent in written and spoken French and those who support the tri-cultural mandate of Laurentian University and the MSoA. Candidates need to demonstrate a commitment to promoting a diverse, inclusive and vibrant academic and work environment.

The successful candidate will have the following essential qualifications:

- A professional degree in Architecture at the time of appointment.
- A postgraduate degree, such as a doctorate is preferred and/or
- Registration or Licensure as a member of an Architecture Professional Association
- Have active knowledge of both official languages (functional bilingualism); consideration of receptive bilingualism (passive comprehension of the French/English language) will be given in exceptional cases.
- Experience in teaching courses in architectural design and one of the two areas specializations noted above. The candidate will have demonstrated a commitment to pedagogical and academic excellence.
- A track record of publications and/or design works related to the one of the areas of specialization.
- Commitment to promoting a diverse, inclusive and vibrant academic and work environment.

In addition to active engagement and participation in teaching and research, the successful candidate will be expected to make contributions through service to the School, Faculty, University, and broader community. An on-campus presence is expected.

Established in 2013, the McEwen School of Architecture (MSoA) offers a four-year pre-professional Bachelor of Architectural Studies (BAS) degree, followed by a two-year professional Master of Architecture degree (M.Arch), accredited by the [Canadian Architectural Certification Board](#). Situated in northern Ontario, the MSoA focuses on design with wood, design/build, and community design projects. Our integrated co-operative program enables students to obtain practical experience through work-term placements in industry and in design or architecture

offices. Francophone, First Nations, Métis, and Inuit student experience is central to the unique tri-cultural mandate of the program. The architecture program is delivered in English, with French language options for design studios, elective courses, and co-operative placements. Through the tri-cultural mandate and bilingual options, students are exposed to a unique array of methods, knowledge and direct experience that informs community-design and design-build exercises.

The MSoA seeks innovative individuals with established records of design, practice, and a passion for teaching. Individuals should be ready to teach in the classroom, the design studio, fabrication labs, and in the field with local community groups and partnerships. The successful candidate will teach in both the undergraduate and graduate architecture programs, conduct research in his/her/their area of architectural expertise through engaging in scholarly activities, and participate in the administration and governance of the University, and the MSoA including service to MSoA committees and institution building. All faculty members are expected to teach architectural design in addition to developing expertise in a particular stream of the curriculum: Design, Culture, Technology, or Professional Practice. Laurentian is a bilingual university with a tricultural mandate, as such, fluency in French for this position is preferred.

Laurentian University, located on Atikameksheng Anishnawbek territory in Sudbury, Ontario, serves over 8000 students and is one of two bilingual universities in the province of Ontario. Committed to its bilingual, tricultural mandate, Laurentian University offers an outstanding university experience in English and French with a comprehensive approach to Indigenous education. Laurentian's beautiful, forested campus is surrounded by fresh-water lakes, conservation lands and hundreds of kilometres of cross-country and hiking trails while situated in the geographic centre of Greater Sudbury, northern Ontario's major urban centre (population 160,000). Laurentian University has close and productive ties to Science North, SNOLAB, Health Sciences North and multiple post-secondary institutions.

Application Requirements

Applications should include the following items:

- A cover letter which clearly indicates the area(s) of expertise. The letter must also include one of the two statements about citizenship/resident status specified below.
- Complete and up-to-date *Curriculum vitae*, including a full list of publications.
- A teaching statement, which would contain a teaching philosophy, strategies for student engagement, etc.
- A research statement, including a description of potential research projects the candidate would initiate at Laurentian.
- A portfolio of professional design works and/or design work by students taught by the applicant.
- A statement providing evidence of incorporation of Equity, Diversity and Inclusion (EDI) into both teaching and research.
- Names and full contact information for three academic referees.

The application package, inclusive of all documents, should be sent electronically as a single PDF file to: Office of Provost and Vice-president Academic at academic-careers@laurentian.ca with the following subject line: *Application for faculty position in Architecture Design, Fabrication and Design/Build*. Review of applications will begin on **April 1, 2025** but applications will be accepted until the position is filled.

Further information about the position should be directed to the Office of Provost and Vice-President Academic.

Laurentian University is an inclusive and welcoming community committed to employment equity. Applications are encouraged from members of equity-seeking communities including women, racialized and Indigenous persons, persons with disabilities, and persons of all sexual orientations and gender identities/expressions. Laurentian University's bilingualism policy (Section 7.3.b) provides a provision regarding the language requirement for persons self-identifying as First Nations, Métis or Inuit. (<https://laurentian.ca/bilingualism>) The successful candidate will be part of the Laurentian University Faculty Association (LUFA). Candidates are encouraged to consult the Collective Agreement at www.lufappul.ca.

Laurentian University is committed to providing an inclusive and barrier-free experience to applicants with accessibility needs. Requests for accommodation can be made at any stage during the recruitment process. Please contact the Office of the Provost and Vice-President Academic for more information (pvpa@laurentian.ca).

All qualified persons are encouraged to apply; however, in accordance with Canadian immigration requirements, Canadian citizens and permanent residents of Canada will be given priority. To comply with federal laws, the University is obliged to gather statistical information as to how many applicants for each job vacancy are Canadian citizens / permanent residents of Canada. Applicants need not identify their country of origin or citizenship; however, all applicants must include one of the following statements: "I am a Canadian citizen / permanent resident of Canada"; OR, "I am not a Canadian citizen / permanent resident of Canada" in their cover letter. Applications that do not include this information will be deemed incomplete.

**** Pending approval of the University's 2025-26 budget by the Board of Governors.***

Poste menant à la permanence au corps professoral – Conception architecturale, fabrication et conception-construction

L'École d'architecture McEwen (EAM) dans la [Faculté des sciences, de génie et d'architecture](#) à l'Université Laurentienne accepte les demandes de candidats possédant les qualifications adéquates pour pourvoir un poste menant à la permanence au rang de professeur(e) adjoint(e) avec entrée en fonction, de préférence, **le 1^{er} juillet 2025***.

Les candidats doivent avoir une expertise concrète en **conception architecturale**, recherche et enseignement et faire valoir les façons dont la **durabilité** a une incidence sur ceux-ci. En outre, ils doivent avoir une expertise dans **l'un** des domaines suivants, avec un accent sur la création et le métier :

1. Architecture, construction, conception structurelle et conception-construction de bois

2. Fabrication numérique, processus de conception numérique et conception-construction

Tous les candidats doivent être titulaires d'un grade professionnel en architecture. Les diplômes universitaires des cycles supérieurs spécialisés en architecture, notamment le doctorat, sont préférés. Les architectes en exercice doivent fournir la preuve qu'ils sont stagiaires autorisés ou membres d'un ordre professionnel et avoir de l'expérience avérée en conception. Les candidats doivent faire valoir leurs compétences ou intentions de recherche (dossier de publications érudites) et (ou) leurs habiletés de conception (travaux bâtis, concours et prix de conception) ainsi que leur capacité d'enseigner. La préférence sera accordée aux candidats qui peuvent également s'exprimer et écrire en français et appuient le mandat triculturel de l'Université Laurentienne et de l'EAM. Ils doivent aussi s'engager à favoriser un milieu hétérogène, inclusif et vibrant de travail et d'études.

Les candidats doivent posséder les qualifications essentielles ci-dessous :

- Être titulaire d'un diplôme professionnel en architecture au moment de la nomination;
- Être titulaire d'un diplôme d'études supérieures, comme le doctorat, de préférence et (ou)
- Être inscrit comme membre d'une association professionnelle d'architecture;
- Avoir une connaissance active des deux langues officielles (bilinguisme fonctionnel) ou, dans des cas exceptionnels, une compréhension passive de la langue française (bilinguisme réceptif);
- Avoir acquis de l'expérience à donner des cours de conception architecturale et dans l'un des deux domaines de spécialisation susmentionnés et manifester un engagement envers l'excellence pédagogique et universitaire;
- Posséder des antécédents de publication et (ou) de conception liée à l'un des deux domaines de spécialisation;
- S'engager à favoriser un milieu hétérogène, inclusif et vibrant de travail et d'études.

En plus d'une participation et d'une collaboration actives à l'enseignement et à la recherche, la personne choisie aura une présence sur le campus et apportera des contributions par son service à l'École, à la Faculté, à l'Université et à la communauté.

Fondée en 2013, l'École d'architecture McEwen offre un programme préprofessionnel de quatre ans de baccalauréat en études architecturales (BAS), suivi d'une maîtrise en architecture de deux ans, reconnue par le [Conseil canadien de certification en architecture](#). Située dans le nord de l'Ontario, l'École met l'accent sur les conceptions de bois, la conception-construction et les projets de design communautaire. Notre programme intégré d'enseignement coopératif permet aux membres de la population étudiante d'acquérir de l'expérience pratique au moyen de stages dans l'industrie et les cabinets de design ou d'architecture. L'expérience des étudiants francophones, métis, inuits et des Premières Nations est préconisée par le mandat triculturel hors pair du programme. Celui-ci est offert en anglais, avec des choix de langue française dans les ateliers de conception, les cours facultatifs et les stages d'enseignement coopératif. Grâce au mandat triculturel et aux options bilingues, les membres de la population étudiante sont exposés à un vaste éventail de méthodes, de connaissances et d'expériences directes qui orientent les exercices de communauté-conception et de conception-construction.

L'École d'architecture McEwen cherche des candidats innovants qui possèdent de solides antécédents en conception et exercice professionnel et un enthousiasme pour l'enseignement. Ces personnes seront préparées à l'enseignement en salle de classe, dans l'atelier de conception, dans les laboratoires de fabrication et sur le terrain en collaboration avec les groupes ou partenaires communautaires locaux. La personne choisie enseignera dans les programmes de baccalauréat et de maîtrise, mènera des recherches dans ses domaines d'expertise, effectuera des activités d'érudition et participera à l'administration et à la gouvernance universitaire et de l'EAM, y compris en siégeant aux comités de l'EAM et contribuant au renforcement de l'établissement. Il est entendu que tous les membres du corps professoral enseignent la conception architecturale tout en perfectionnant les compétences dans un volet particulier du programme d'études, à savoir : Conception, Culture, Technologie ou Exercice professionnel. Puisque la Laurentienne est une université bilingue dotée d'un mandat triculturel, la maîtrise du français est une préférence pour ce poste.

Située sur le territoire Atikemeksheng Anishnawbek à Sudbury, en Ontario, l'Université Laurentienne sert quelque 8 000 étudiants et est l'une des deux universités bilingues de la province. Elle s'engage à respecter son mandat bilingue et triculturel et offre une expérience hors pair en anglais et en français, ainsi qu'une approche globale de l'éducation autochtone. Le magnifique campus boisé de la Laurentienne est entouré de lacs d'eau douce, de terrains de conservation de la nature et de centaines de kilomètres de pistes de cross-country et de randonnée. La Laurentienne se trouve dans le centre géographique du Grand Sudbury, la ville la plus peuplée du nord de l'Ontario (160 000 habitants), et entretient des liens étroits et productifs avec Science Nord, SNOLAB, Horizon Santé-Nord et divers établissements postsecondaires.

Dossier de demande

Un dossier complet de demande se compose de tout ce qui suit :

- une lettre de présentation indiquant clairement le(s) domaine(s) d'expertise (et comprenant l'un des deux énoncés ci-dessous touchant la citoyenneté ou le statut de résident)
- un curriculum vitae complet et à jour qui comprend une liste complète des publications
- un énoncé de l'enseignement, y compris la philosophie d'enseignement, des stratégies pour la mobilisation des étudiants, etc.
- un énoncé de la recherche, y compris une description de projets éventuels à entreprendre à la Laurentienne
- un dossier de ses travaux de conception professionnelle et (ou) des travaux de ses étudiants

- un énoncé témoignant de l'intégration des principes d'équité, de diversité et d'inclusion (EDI) à l'enseignement et à la recherche
- les coordonnées de trois répondants du domaine universitaire

Veillez envoyer le dossier de demande avec tous les documents précisés dans un seul fichier PDF au Vice-rectorat aux études à postes-corpsprofessoral@laurentienne.ca avec l'objet « *Demande de poste au corps professoral en conception architecturale, fabrication et conception-construction* ». Les dossiers seront examinés à compter du **1^{er} avril 2025**, mais les candidatures seront acceptées jusqu'à ce que le poste soit pourvu.

Pour obtenir d'autres renseignements sur ce poste, veuillez communiquer avec le Vice-rectorat aux études.

L'Université Laurentienne est une communauté englobante et accueillante et encourage les candidatures de membres de communautés qui recherchent l'équité, y compris les femmes et les personnes racialisées, autochtones, handicapées et de toutes orientations sexuelles et identités et expressions sexuelles. La politique de bilinguisme de l'Université Laurentienne (section 7.3.b) contient une disposition concernant l'exigence linguistique pour les personnes qui s'identifient comme membres des Premières Nations, métisses ou inuites (<https://laurentienne.ca/bilinguisme>). Puisque les membres du corps professoral font partie de l'Association des professeurs de l'Université Laurentienne (APUL), les candidats sont priés de consulter la Convention collective à www.lufappul.ca.

L'Université Laurentienne se fait un devoir d'offrir une expérience englobante et sans obstacle aux personnes ayant des besoins en matière d'accessibilité. Il est possible de demander des adaptations à tout stade du processus de recrutement. Veuillez communiquer avec le Vice-rectorat aux études pour obtenir de plus amples renseignements (pvpa@laurentienne.ca).

Toutes les personnes qualifiées sont invitées à poser leur candidature, mais, conformément aux exigences en matière d'immigration au Canada, les citoyens canadiens et les résidents permanents au Canada auront la priorité.

Afin de se conformer aux lois fédérales, l'Université doit compiler des statistiques sur le nombre de candidats à chaque poste affiché qui sont citoyens canadiens ou résidents permanents. Il n'est pas nécessaire d'indiquer la citoyenneté ou le pays d'origine. On doit toutefois inclure dans la lettre de présentation l'énoncé « Je suis citoyen canadien/résident permanent du Canada » ou « Je ne suis pas citoyen/résident permanent du Canada », sans quoi le dossier sera considéré comme incomplet.

****Si le budget de 2025-2026 est approuvé par le Conseil des gouverneurs.***